
Proč bych měl víc třídit? 

Jednak je to kvůli životnímu prostředí a v druhé řadě kvůli Vaším peněženkám. Odpadů, jak jste 

si jistě všimli, narůstá geometrickou řadou. Čekat, že budou všichni zodpovědní nejde, takže 

Evropská unie i náš stát legislativně přitvrdil. Znamená to tedy, že ti, co nebudou dělat nic, se 

vystaví razantnímu zdražení odpadového hospodářství obcí, následně 

velkému zdražení poplatků a v budoucnu i sankcím a pokutám. Dle nového zákona mají obce v 

roce 2025 mít povinnost třídění komunálních odpadů na obci 60 %. A toho s pár sběrnými 

místy na obcích nikdy nedosáhnete. Dále směsný komunální odpad bude tou nejdražší složkou. 

Už teď se zvyšují poplatky za skládkování, ale zdražila i spalovna. Nezbývá tedy než zodpovědně 

třídit odpady. Vedení obcí by mělo občanům zvýšené třídění umožnit přes nové systémy svozů 

a zavádění barevných nádob a stát by měl rychle podpořit nové technologie na zpracování a 

recyklaci těchto vytříděných složek. 

Díky zvýšenému třídění plastů, papíru i skla, pak obec dostává i zvýšené odměny za třídění 

od společnosti Ekokom, která hradí obalovou složku. Tedy ne úplně všechny vytříděné 

materiály. Ale i to je významná finanční pomoc obcím. 

 

 

Nemám popelnice kam dát! 

 

Nejčastější argument těch, kteří nechtějí přiložit ruku k dílu a omezit své pohodlí. Někdo hledá 

výmluvy a druhý hledá cesty, tak už to zkrátka v naší společnosti chodí. Naštěstí v případě 

třídění odpadů je převaha těch, co skutečně chtějí udělat něco pro naše prostředí i sami pro 

sebe. Ve všech obcích, kde je již tento systém zaveden, nakonec občané prostory našli. Velmi 

rychle si uvědomili, že před zavedením měli jednu, dvě popelnice i více 

a k tomu ještě nějaké pytle, což zabíralo taky dost místa. Místo tohoto dnes mají vedle sebe 

seřazené nové barevné nádoby – modrá, žlutá, případně na bio hnědá a jedna na směsný 

zbytkový odpad. 

 

 

Jednou za měsíc směsný komunální odpad? Vždyť to bude smrdět! To nemůže stačit! 

 

Pokud budete dobře třídit bioodpad, tak by v nádobách se směsným odpadem nic páchnout 

nemělo. V případě dětských plínek nebo inkontinenčních pomůcek je potřeba tyto věci dát 

do igelitového sáčku a zavázat. 

V obcích, kde tento svoz probíhá již od července roku 2019, nebyl problém ani při rozjezdu 

systému, kdy na některé obce vyšel svoz poprvé až po pěti týdnech. Občané nám potvrdili, že 

když poctivě třídí bioodpad, který se sváží častěji, tak jim tzv. černé popelnice nijak zvlášť 

nesmrdí. 

Původní nádoba na směsný komunální odpad s četností svozu jednou měsíčně by vám stačit 

měla, když budete odpady třídit, protože dostanete domů další tři nádoby, každá o objemu 240 

l, tedy celkem 960 l navíc za měsíc (při svozu bio 2x měsíčně ve vegetačním období). Pokud 

vám tento objem nebude stačit, tak není něco v pořádku! 

 

 



Žiji sám, tolik nádob nenaplním každý měsíc. Musím popelnice vydělávat před dům, když je 

z poloviny zaplněná? 

 

Pokud nemáte plnou nádobu, nemusíte ji přistavovat ke svozu každý měsíc, ale třeba jednou 

za dva nebo tři měsíce. Zvláště téměř prázdné nádoby na bioodpad v zimě, kdy často tento 

odpad přimrzne na dno nádoby. 

 

 

Pokud mám připravit modrou i žlutou nádobu v jeden den, tak se budou svážet 

dohromady? 

 

Pokud bude v jeden den vyznačeno více barev, tak osádka vždy nejdříve sveze např. papír – 

modrou nádobu a poté se vrátí pro plasty ve žluté nádobě. 

Je potřeba tedy nechat nesvezené nádoby stát před domem do doby, než svozová auta je 

vyvezou. Rozhodně nesvážíme do jednoho auta papír i plast dohromady, jak si někteří 

obyvatelé myslí. 

 

 

Jak poznám, co do které nádoby patří? 

 

Pro tento případ dostanete při výdeji nových nádob s kalendáři svozu také barevný návod A4, 

kde je vypsané, co do které nádoby patří a co tam nepatří. Do žluté nádoby na plast se nově 

také dávají i drobné kovy – konzervy od potravin, plechovky od nápojů, kovová víčka, alobal 

apod. Toto platí také u kontejnerů na sběrných místech. Kosti a malé zbytky jídel dle vašeho 

uvážení můžete přimíchat do bio nádob, i když si Česká republika na rozdíl od okolních států na 

tyto odpady neudělala legislativu. Okolní státy zbytky jídel dávají do kompostáren a ty si s tím 

poradí. 

 Pokud nebudete vědět, tak se můžete zeptat na stránkách www.kamtovyhodit.cz. 

 

 

http://www.kamtovyhodit.cz/

